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Aan alle gemeenteraadsfracties en leden in Noord Brabant 

 

Betreft Onderzoek Nationale- en Kinderombudsman bij Jeugd Bescherming Brabant 

Etten-Leur 19 juni 2018 

Geachte fractieleden, 

De gemeenteraadsverkiezingen liggen alweer een tijd achter ons en inmiddels zijn er al vele colleges 

definitief gevormd en geïnstalleerd. Dat betekend dat nu uitvoering gegeven kan gaan worden aan 

de vele plannen voor de komende 4 jaar. In die plannen zal er zeker aandacht zijn voor de jeugdzorg 

in uw eigen gemeente. 

Sinds in 2015 de zorg, en daarmee ook de jeugdzorg, gedecentraliseerd is werkt ook uw gemeente 

samen met ketenpartners waar u de zorg inkoopt. Eén van die ketenpartners is de Gecertificeerde 

Instelling Stichting Jeugdbescherming Brabant uit ’s-Hertogenbosch. Graag zou ik u willen informeren 

over de stand van zaken over deze GI vanuit het perspectief van de cliënten en de maatschappelijke 

ontwikkelingen.  

Sinds begin 2017 ben ik zelf als cliënt betrokken geraakt bij deze GI. In de anderhalf jaar 

daaropvolgend heb ik naast mijn eigen dossier contact gezocht met meerdere cliënten van de GI en 

onderzoek gedaan naar de werkwijze van de deze instelling. Ik heb daarbij moeten constateren dat 

deze GI op meerder fronten faalt. Te denken valt hierbij aan: 

- Het niet nakomen van beschikkingen van de rechter 

- Het negeren van adviezen van de raad voor de kinderbescherming, bijzondere curatoren en 

andere ingeschakelde ketenpartners zoals (kinder)psychologen, kind behartigers, 

kindercoaches, scholen etc. 

- Officiële erkende hulpverleners worden niet serieus genomen en geschoffeerd 

- Hulpbepalingsverzoeken worden niet uitgestuurd en alleen ‘bevriende’ hulpinstanties 

worden ingeschakeld teneinde zo de gewenste resultaten te krijgen 

- Adviezen van gemeenten en in mijn geval de Kinderombudsman worden openlijk genegeerd 

- Weigeren om de door de eigen interne klachtencommissie gegrond verklaarde klachten op te 

lossen 

- Interne inspraak organen met cliënten worden zonder reden gepauzeerd en niet meer 

geactiveerd 

- Grondrechten van cliënten worden genegeerd 

- Het aanpassen of achterhouden van officiële rapporten en documenten van derden naar de 

rechtbank 

- Termijnen laten verstrijken waardoor cliënten hun beroeps rechten verliezen bij de 

rechtbank 

- Niet aan waarheidsvinding doen 

- Onjuiste informatie op nemen in dossiers en deze onjuiste informatie als feiten vastleggen in 

officiële documenten bij de rechtbank 
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- Verzoeken van derden, waaronder wethouders, inspectie en ministerie, om informatie 

worden niet beantwoord of slechts summier gegeven waarbij de informatie vaak niet juist is 

- Hulpverleningstrajecten eindigen steeds vaker zonder resultaat waarbij gezinnen meer 

verscheurd zijn geraakt dan voor de hulpverlening van Jeugdbescherming was gestart 

Alle hierboven genoemde punten zijn te onderbouwen. 

Het aantal interne klachten bij de GI neemt toe, daarnaast beginnen steeds meer ouders zich 

openlijker te roeren tegen de GI en het management. Dankzij één van mijn klachten is er op dit 

moment een breed onderzoek gestart door de Nationale Ombudsman in combinatie met de 

Kinderombudsman waarbij de volgende onderzoeksvragen zijn opgesteld: 

1. Houdt de Stichting Jeugdbescherming Brabant zich wel aan de bestaande wet en regelgeving 

2. Leeft de stichting Jeugdbescherming Brabant het Haags Kinderrechtenverdrag wel na 

3. Handelt de Stichting Jeugdbescherming Brabant wel zoals er van hen verwacht mag worden 

in het kader van goed bestuur. 

Ik hoef u als raadsleden niet te vertellen dat een dergelijk onderzoek niet wordt opgestart als er niets 

aan de hand is. Het vooronderzoek bij beiden Ombudsorganisaties heeft aangetoond dat een 

dergelijk onderzoek kennelijk noodzakelijk is. Inspectie Gezondheid en Jeugd, rechtbank Breda, Raad 

voor de Kinderbescherming en mijn eigen gemeente Etten-Leur kijken uit naar het rapport wat begin 

volgend jaar wordt verwacht. Op basis van de bij mij beschikbare informatie kan er nu al gesteld 

worden dat er vele vragen zijn bij de handelswijze van - en de antwoorden die de GI heeft gegeven 

tot op heden.  

Maar ik vertel u ook niets nieuws dat de GI niet blij is met een dergelijk onderzoek waarbij we weten 

dat deze onderzoeksvragen niet zomaar opkomen bij de onderzoekers.  

In gesprekken met wethouders en raadsleden in verschillende gemeenten hoor ik veel zorg over de 

performance van deze GI. Zorg of ze wel handelen zoals ze moeten handelen en of de handelingen 

wel in het belang zijn van de kinderen. Zorg over de gebrekkige transparantie en of de resultaten wel 

zijn zoals ze voorgesteld worden? En uiteraard over de hoge kosten. Kosten die oplopen door het 

handelingsverlegen zijn, het ontbreken van positieve stimulansen waardoor er wel snel en adequaat 

gehandeld kan worden, het feit dat kinderen gezien kunnen worden als wandelende budgetten en 

tijd alleen maar meer geld oplevert. Terwijl teveel tijd voorde behandeling en begeleiding van 

kinderen helemaal niet goed is en zelfs schadelijk is voor de identiteitsontwikkeling. Begrippen als 

Ouderverstoting worden niet herkend en erkend terwijl het ministerie van Justitie heeft vastgesteld 

dat ouderverstoting een misdrijf is. Door het niet te herkennen en erkennen werkt een partij als 

Jeugdbescherming mee aan een delict wat door het ministerie als misdrijf is gecategoriseerd. Het lijkt 

me niet wenselijk de zorg onder te brengen bij een dergelijke partij. En op zijn minst reden voor 

vragen aan uw wethouder in het sociale domein. 

Ondertussen is de GI, in de persoon van de regiodirecteuren en de bestuurder druk doende de 

wethouders van de gemeenten in Noord Brabant te benaderen met de plannen die ze hebben om 

hun performance te verbeteren en hiermee aan damage control te doen. Onder andere door de 
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samenwerking met Markiza. Doel is het inschakelen van ervaringsdeskundigen, echter de echte 

deskundigen en professionals, die inhoudelijk verstand van zaken hebben en een inhoudelijk 

weerwoord kunnen geven aan de inzichten van de aanwezige medewerkers, wil men niet in huis 

hebben of mee laten kijken en worden zelfs openlijk genegeerd en geschoffeerd. Deze actie is er dan 

ook voor de bühne en om u als gemeente een rad voor de ogen te draaien.  

Het onderzoek van de Nationale Ombudsman en Kinderombudsman is geen onderwerp wat zij zullen 

aanhalen in de gesprekken want het is niet in hun belang. Zeker niet met uitspraken van de 

Kinderombudsman in het achterhoofd over, toen nog, Jeugdzorg Brabant en de Ombudsman 

Rotterdam over jeugdzorg Rotterdam, die destijds bestuurd werd door René Meeuwissen, de huidige 

bestuurder van Jeugd Bescherming Brabant. Het binnenhouden en halen van de gemeentelijke 

contracten is nu van groot belang voor het overeind blijven van de GI in zijn geheel en de 

verschillende regiokantoren. De belangen van de  kinderen zijn op dit moment ondergeschikt 

gemaakt aan de campagne voor de contractverlengingen. Er wordt zelfs in mijn case door 

deskundigen inmiddels gesteld dat ze nu halsstarrig vasthouden aan de ingezette weg en de fouten 

negeren omdat erkenning kan leiden tot verregaande consequenties ten aanzien van het 

voortbestaan van het kantoor Roosendaal. 

Het onderzoek en de steeds meer ontevreden reacties van ouders leiden op dit moment meer en 

meer tot intimidatie vanuit de GI waar de toegewezen kinderen uiteindelijk de dupe van zijn. Want 

dat is waar het om gaat: de kinderen. Helaas geven de medewerkers van de GI aan dat zij geen 

boodschap hebben aan de vonnissen van de rechters, de adviezen van de Raad voor de 

Kinderbescherming en derden professionals: de medewerkers van JBB hebben de expertise en zij 

weten beter dan rechters, de raad voor de kinderbescherming en de (kinder)psychologen hoe het 

echt zit. Rapporten als Scheiden zonder Schade, van André Rouvoet, en de nieuwste psychologische 

ontwikkelingen worden(bewust) niet gevolgd en opgevolgd. Allemaal zaken die in het belang zijn van 

de kinderen, waarmee kinderen geholpen kunnen worden en de sociaal emotionele en economische 

schade voor de toekomst verkleind kan worden. Het rapport Scheiden zonder Schade geeft een 

aantal opdrachten waar Jeugdbescherming Brabant niet voor open staat of men niet over wil 

spreken. Opdrachten die ook gelden voor uw gemeentelijk organisatie. 

Ouders roeren zich, ik weet dat er onderzoeken lopen om te komen tot schadeclaims tegen de GI zelf 

en tegen de individuele medewerkers. Dit zal leiden tot procedures en de daarbij behorende kosten 

en mogelijk schadeclaims die ook allemaal weer uit uw gemeentebudget moeten komen. 

Er gaat veel geld om in de Jeugdzorg. Het budget van Jeugdbescherming Brabant bedraagt ruim € 40 

miljoen. Dat is heel veel geld voor een organisatie waar op dit moment uitgebreid onderzoek naar 

gedaan wordt en de klachten fors toenemen. Waarbij de vraag is of het geld wel op de juiste plek 

komt. 

Daarom wil ik u dan ook verzoeken om in de behandelingen voor de (jeugd)zorgplannen 

terughoudend te zijn met het verlengen van contracten met deze GI. Wacht eerst de onderzoeken 

van de Nationale Ombudsman en de Kinderombudsman af alvorens lange termijn afspraken aan te 

gaan en overweeg mogelijk om te komen tot een aanbesteding, er zijn meerdere GI’s die graag een 

brede werkveld willen beslaan, kijk naar andere vormen zoals beschreven in het rapport scheiden 
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zonder schade en kijk wat u als gemeente zelf kan doen voor uw inwoners alvorens kinderen over te 

geven aan een GI die slechts één business model heeft: hoe meer dossiers, des te meer geld. 

Indien u vragen heeft of nadere toelichting wenst in de raad, de raadscommissie of in uw fractie dan 

ben ik daarvoor bereikbaar. De contactgegeven staan in de kop van deze brief. 

Met vriendelijke groet, 

 

Krijn ten Hove. 
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